
PROTOKÓŁ NR XXXII/2017 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 25 października 2017 r. 

W sesji wzięli udział: 

1. 14 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
2. Wójt Gminy – Iwona Warkocka 
3. Asystent Wójta – Karol Żukowski 
4. Skarbnik Gminy – Marek Malinowski 
5. Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk 
6. Mecenas – Jarosław Mielnik 
7. Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Szustak 
8. Mieszkanka – Magdalena Matelska  

Radni nieobecni: Piotr Paczesny 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

b) przyjęcie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VII kadencji. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Tadeusza 
Kościuszki w Dębnicy Kaszubskiej w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Tadeusza 
Kościuszki w Dębnicy Kaszubskiej, 

b) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Adama 
Mickiewicza w Gogolewie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Adama Mickiewicza 
w Gogolewie, 

c) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej 
im. Leśników Polskich w Motarzynie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Leśników 
Polskich w Motarzynie, 

d) zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2017 rok, 

e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2017-2027. 

3. Przyjęcie Planu obciążenia nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska.  

4. Sprawozdanie z działalności Wójta i wykonania uchwał. 

5. Sprawozdanie ze złożonych oświadczeń majątkowych Radnych Rady Gminy Dębnica 
Kaszubska. 

6. Sprawozdanie ze złożonych oświadczeń majątkowych kierowników i pracowników urzędu 
gminy. 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny: 

a) Komisji Kultury i Oświaty, 



b) Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

c) Komisji Rewizyjnej. 

8. Interpelacje Radnych. 

9. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

10. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 

11. Zamknięcie obrad. 

Przebieg sesji: 

Ad. 1 
a)  
 XXXII Sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Krzysztof  Badowski. Otwarcia 

dokonał o godzinie 10:33 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dębnica Kaszubska. 
Przewodniczący Rady K. Badowski przywitał Panią Wójt, Pana Sekretarz, Pana Skarbnika, Panią 
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Dębnicy Kaszubskiej, Panie i Panów Sołtysów oraz 
Radnych. Na podstawie listy obecności stwierdził nieobecność jednego Radnego i ogłosił, że 
obrady są prawomocne.  

b)  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa zebranych ma 

jakieś wnioski o zmianę porządku obrad? W związku z brakiem zgłoszeń poinformował, że na 
sesji obowiązuje uprzednio przesłany porządek obrad. 

c)  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych 

ma jakieś uwagi do protokołu z poprzedniej sesji? W związku z brakiem uwag Przewodniczący 
Rady oznajmił, że protokół został przyjęty bez zmian. 

Ad. 2 
a)  

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 
stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Tadeusza 
Kościuszki w Dębnicy Kaszubskiej w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Tadeusza Kościuszki w 
Dębnicy Kaszubskiej/stanowiący załącznik nr 1 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu 
wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 12 obecnych Radnych na 
posiedzeniu. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
uwagi bądź pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady 
przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 
uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXXII/268/2017 i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 

b)  

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Adama 

Mickiewicza w Gogolewie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Adama Mickiewicza 

w Gogolewie /stanowiący załącznik nr 2 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym 



wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 12 obecnych Radnych na posiedzeniu. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź 

pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do 

głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 
uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXXII/269/2017 i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

c)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Leśników 

Polskich w Motarzynie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Leśników Polskich w Motarzynie 

/stanowiący załącznik nr 3 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich 

komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 12 obecnych Radnych na posiedzeniu. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź 

pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do 

głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 
uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXXII/270/2017 i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

d)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2017 rok  /stanowiący załącznik nr 4 do protokołu/ 

był omawiany na posiedzeniu wspólnym, a głosy rozłożyły się następująco: 4 za, 1 przeciw, 

7 wstrzymujących się. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych 

ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń 

Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /10 za, 3 przeciw, 
1 wstrzymujący się. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXXII/272/2017 i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

e)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2017-2027 /stanowiący 

załącznik nr 5 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym, a głosy rozłożyły się 

następująco: 5 za, 1 przeciw, 6 wstrzymujących się. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem 

czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały? W związku z 

brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /11 za, 2 przeciw, 

1 wstrzymujący się. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził podjęcie uchwały. 



Uchwała otrzymała nr XXXII/272/2017 i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy na przyszłość gmina ma możliwość uniknięcia 

podobnej sytuacji jaka nastąpiła obecnie? Czy dyrektorzy zostaną poinformowani o uprzednim 

składaniu dokumentów, tak aby odpowiednio szybko zgłaszali dodatkowe zajęcia? 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że szkoła funkcjonuje od września do sierpnia. Rok 

szkolny zawiera dwa lata budżetowe, więc nie jest się w stanie zaplanować budżetu w 100%. 

Bierze się to z migracji i zmian organizacyjnych. Projekt tegorocznego budżetu był przed reformą 

oświaty. Decyzje o oświacie zapadały po zatwierdzeniu budżetu. Są pewne rzeczy których nie da 

się zaplanować.  

Radna D. Hańczyk zwróciła się z pytanie czy nie da się zaplanować klas?  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że nie da się zaplanować klas. Gmina ma obowiązek 

finansowania szkoły niepublicznej, o czym zadecydowała rada gminy w swojej uchwale. 

W kwietniu są plany co do oświaty. Na podstawie deklaracji rodziców można dowiedzieć się jak 

było i jakie są przewidywania. Do kwietnia przedkładane są arkusze organizacyjne, a rodzice 

deklaracje mogą składać do końca czerwca. Terminy się rozmijają i nie jest się w stanie 

wszystkiego zaplanować.  

Radna D. Hańczyk zauważyła, że w obecnej sytuacji gmina lekką ręką musi przekazać duże 

pieniądze.  

Pani Wójt I. Warkocka zwróciła się z pytanie czy Radni mają zastrzeżenia do dyrektorów, czy co 

do kwestii prawnych? Co do tej sytuacji mamy pisma organu kontrolującego potwierdzające, że 

dotacje trzeba przekazać. Kwestie nagród to przeoczenie, zwykła pomyłka. Ten kto nic nie robi 

się nie myli. W trakcie pracy pracownik może przynieść czasookresy zatrudnienia, które są 

wliczane do naliczenia dodatku, wtedy pieniądze trzeba znaleźć i wyrównać za ten czas, w którym 

świadczenie nie było pobierane.  

Radny W. Nierychlewski przytoczył zapis uchwały „§ 4010 Wynagrodzenia osobowe 

pracowników – kwota 448.551 zł (dotyczy ZSP Dębnica Kaszubska, ZS Gogolewo, ZS 

Motarzyno)”. Radny zwrócił się z pytaniem jak w tej sytuacji można wytłumaczyć dyrektorów?  

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że jest to błąd, ale nie są to kwoty, które mogłyby powalić 

budżet.  

Radny W. Nierychlewski oznajmił, że są to niezrozumiałe błędy. 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że Radni nie rozumieją wyjaśnionych kwestii. Są to błędy 

ludzkie i nie były planowane. Radni sami wiedzą ile zmian budżetu przeprowadzanych jest 

w ciągu roku, praktycznie na każdej sesji jest jakaś zmiana.  

Radny W. Nierychlewski poinformował, że Radni mieli za mało czasu na zapoznanie się 

z projektem uchwały. Gdyby materiały dostało się dwa dni wcześniej to nie byłoby tematu, a tak 

projekt został przedłożony tuż przed komisjami, a w statucie jest 7-dniowy termin.  

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że Radni materiały dostali 8 dni wcześniej, z tego względu że 

komisje wspólne zostały przesunięte, tak więc termin przekazania materiałów został dotrzymany.  

Radny M. Olech odniósł się do zaistniałej sytuacji i zwrócił się z pytaniem czy Urząd Gminy 

mógłby wpłynąć na instancje wyższe, zaproponować jakieś zmiany, tak aby uniknąć podobnej 

sytuacji na przyszłość? Niestety teraz nastąpiła kumulacja środków jakie trzeba przekazać, stąd 

jest to takie dotkliwe.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformował, że jest czynnym członkiem stowarzyszenia Forum 

Oświaty. Przepisy prawa są jakie są, ale dzięki stowarzyszeniu nastąpiła jedna zmiana. Sugestie co 



do zmian cały czas są przekazywane. Rozwiązania przyjęte przez ustawodawcę są źle odbierane 

przez samorządy, gdyż nasza gmin nie jest jedyną, jaka znalazła się w podobnej sytuacji. Budżet 

jest napięty, a tu trzeba znaleźć dodatkowe środki, jednak ministerstwo nie widzi problemu.  

Przewodniczący Rady K. Badowski zaproponował zwołanie posiedzenia komisji wspólnych, na 

które zastanie zaproszona Pani Jadwiga Dołżycka w celu wyjaśnienia procedur konstruowania 

budżetu oświaty.  

Ad. 3  

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Plan obciążenia nieruchomości na 

terenie Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 11 do protokołu/ był omawiany na 

komisjach wspólnych Rady Gminy. Plan obciążania dotyczy ustanowienia służebności przesyłu na 

nieruchomościach. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jakieś uwagi bądź pytania do planu? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady 

przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania Plan obciążania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica 
Kaszubska został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne przyjęcie planu. 

Ad. 4 
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zapoznanie ze sprawozdaniem 

z działalności Wójta i wykonania uchwał. 
Sprawozdanie z działalności Wójta /stanowiące załącznik nr 12 do protokołu/ przytoczyła Pani 
Wójt I. Warkocka.  
Sprawozdanie z wykonania uchwał /stanowiące załącznik nr 13 do protokołu/ przytoczył Pan 
Sekretarz R. Krawczyk.  
Skarbnik M. Malinowski sprostował informację ze sprawozdania i poinformował, że środki 
pieniężne dla Gminy Studzienice jeszcze nie zostały przekazane. Prace są na etapie podpisywania 
porozumienia.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem co z osobą prowadzącą punkt 
rehabilitacyjny? Czy został już ktoś wybrany?  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że dopóki budynek nie zostanie oddany, to NFZ nie 
podpisze z nikim umowy.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy gmina może ogłosić przetarg, 
aby wyłonić wykonawcę świadczeń rehabilitacyjnych?  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że urząd nie może ogłosić przetargu, gdyż rehabilitacja 

nie jest zadaniem własnym gminy i nie będzie go finansować. Na ten cel przekazuje jedynie 

budynek, podobnie jak to jest w przypadku ośrodków zdrowia.  

Radny R. Cech zwrócił się z pytaniem gdzie będą odbywały się zajęcia terapii sensorycznej?  

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że to pytane  nie jest do Niej, o to należy zapytać się Pani 

Dyrektor.  

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego punktu porządku 

obrad.  



Ad. 5  

Przewodniczący Rady K. Badowski zapoznał zebranych ze sprawozdaniem ze złożonych 

oświadczeń majątkowych Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiącym załącznik nr 

14 do protokołu/. 

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zapoznanie zebranych ze sprawozdaniem ze 

złożonych oświadczeń majątkowych  kierowników i pracowników urzędu gminy /stanowiącym 

załącznik nr 15 do protokołu/. Sprawozdanie to przytoczył Pan Sekretarz R. Krawczyk.  

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.  

Ad. 7 

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił Komisję Kultury i Oświaty o zapoznanie ze 

sprawozdaniem z działalności za okres międzysesyjny.  

a)  

Przewodniczący Komisji Kultury i Oświaty Radny R. Cech poinformował, że Komisja 

spotkała się dwa razy. W dniu 17 października, przed komisjami wspólnymi, komisja spotkała się 

w celu omówienia spraw organizacyjnych po kontroli szkół. Poprzednio komisja zebrała 

wskaźniki, które są potrzebne do ułożenia prac w szkole w maju przyszłego roku. Następnie 

odbyło się posiedzenie wspólne wszystkich komisji.  

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do sprawozdania komisji? W związku z brakiem zgłoszeń poprosił kolejną komisję 

o zaprezentowanie sprawozdania.   

b)  

Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Budżetu Radna B. Sikora poinformowała, że 

komisja spotkała się raz we własnym gronie przed komisjami wspólnymi. Plany te nie do końca 

się udały z tego względu, że na spotkanie był zaproszony Pan Skarbnik, jednak ze względu na 

spotkanie służbowe nie mógł dotrzeć na posiedzenie komisji. Zaproszony został również Pan 

Jagiełło w sprawie drogi do Jego nieruchomości, jednak także na spotkanie nie przybył. 

Poproszono Pana Konopkę o rozmowę, gdyż temat znał. Pan Jagiełło prosił o wyrównanie 

granic drogi. Komisja podziela stanowisko urzędu o braku realizacji inwestycji, gdyż ta droga 

prowadzi tylko i wyłącznie do pól Pana Jagiełło, a są ważniejsze priorytety. Jeżeli gmina będzie 

miała wyremontowane wszystkie drogi i będzie na tyle bogata, to można zająć się remontem 

takich dróg. Komisja na swoim posiedzeniu poruszyła także kwestię ul. Bursztynowej. Pan 

Konopka został poproszony o przekazanie informacji Panu Bejnarowiczowi, aby ten zajął się 

kwestiami upoważnień od mieszkańców, w celu przekazania drogi. Radna zwróciła się z pytaniem 

czy urząd posiada już jakiekolwiek informacje w tej sprawie? 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że żadne oficjalne pismo nie wpłynęło do urzędu. 

Rozmowy odbyły się z Energą, teraz czeka się na ich decyzje i decyzję Pana Bejnarowicza.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że gmina w swym piśmie do Pana 

Bejnarowicza poinformowała o przejęciu całej drogi i jest to właściwe działanie. Teren zostanie 

właściwie uporządkowany. Nie można przejąć tylko drogi w kształcie „C”, gdyż nie styka się 

z drogą i w ten sposób gmina przejmie część nieruchomości, pozostawiając wąski pasek we 

własności mieszkańców.  Lampy, które się przejmie będą oświetlać teren nienależący do gminy, 



co jest niedopuszczalne. Dodatkowo mieszkańcy mogą postawić sobie szlaban i gmina zostanie 

odcięta od dojazdu. Kompleksowe przejęcie drogi pozwoli na dokonywanie jej remontów.  

Radna B. Sikora poinformowała, że wpłynęło pismo od sołtysa Pana Botwinionka 

z wyszczególnieniem potrzeb inwestycyjnych sołectwa, między innymi znajduje się tam budowa 

lamp w miejscowości Starnice. Marcowe ustalenia i deklaracje były jasne. Gmina postawi lampy 

wraz z pomocą sołectwa, które ma przeznaczyć 10 tys. zł na budowę nowych lamp z funduszu 

sołeckiego. Załącznikiem do tego pisma był plan funduszu sołeckiego na 2018 r. Sołectwo ze 

swej strony wywiązało się, więc teraz czas na gminę.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, że na uwadze należy mieć Starnice, gdyż nowe 

punkty świetlne w tym miejscu są potrzebne. 

Pani Wójt I. Warkocka przypomniała, że zasada dokładania do inwestycji sołeckich jest taka, że 

gmina dokłada do nich, jeżeli chodzi o drogi. Na inne inwestycje nie będą przekazywane środki. 

Radna B. Sikora poinformowała, że z wyjątkiem tego roku, w którym realizowana jest 

modernizacja punktów świetlnych, odstąpiono od budowy nowych lamp. W 2018 r. wracamy do 

sytuacji poprzedniej, czyli przeznaczenie 100 tys. zł na budowę nowych punktów. Został ustalony 

harmonogram realizacji inwestycji, czyli budowa lamp w Budowie, w Starnicach i na ul. 

Skarszewskiej. Mieszkańcy Stanic deklarowały chęć dołożenia do inwestycji i ze swojej części 

umowy się wywiązali. 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że realizacja inwestycji w Budowie nastąpi już w tym 

roku. W sumie powstanie 13 nowych punktów, a dodatkowo 102 punkty zostaną 

zmodernizowane. Budowo pojawiło się nagle, nie było planowane, ale w wyniku oszczędności 

udało się wygospodarować środki na ten cel. Pani Wójt nie obiecuje, że w przyszłym roku będzie 

sztywna kwota 100 tys. zł na lampy. Mapa punktów świetlnych nie jest już taka biedna 

w porównaniu do lat poprzednich. Należy pamiętać, że każdy nowy punkt generuje nowe koszty 

po stronie gminy. Pani Wójt zaproponowała stworzenie listy pilnych potrzeb świetlnych. 

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że gmina mocno inwestuje w oświetlenie. Lampy gminne 

zostaną zmodernizowane, sołectwa we własnym zakresie organizują budowę lamp. W tym roku 

zostanie zrealizowane Budowo, dlatego też powinniśmy patrzeć na racjonalne potrzeby.  

Radna B. Sikora poinformowała, że komisja ustali hierarchię potrzeb oświetleniowych. Jeszcze raz 

zostaną przejrzane potrzeby, jednak założenie przyjęte na początku roku sprawdziło się. Nowe 

punkty powstają, ale są wieloletnie zaniedbania w tej kwestii. Ustalono, że zostanie zrealizowane 

Budowo, ul. Skarszewska i Starnice. Do tej pory komisja jeździła do takich miejsc, gdzie nie było 

nic, żadnej lampy.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że nie kwestionuje wszystkich lamp. Budowa lamp 

w Jaworach czy w Boguszycach była potrzebna.   

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że jest się już po rozmowach z Energą. Należy mieć 

na uwadze, że czeka nas modernizacja ul. Zjednoczenia. Czekamy na budżet Marszałka. Dodał, 

że oświetlenie ledowe zamontowane w Jaworach generuje oszczędności rzędu 60%. Może 

najpierw warto jest zmodernizować oświetlenie, a z zaoszczędzonych pieniędzy inwestować 

w nowe punkty.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że co do oświetlenia to zgadza się z Panią 

Przewodniczącą. Komisja w dwa wieczory zjeździła teren gminy, wskazała potrzeby oświetlenia. 

Hierarchia potrzeb jest realizowana. Odnoga ul. Skarszewskiej jest potrzebna do realizacji. 

W Starnicach zapotrzebowanie Sołtysa było większe, ale zaplanuje się wyjazdowe posiedzenie 



komisji, na którym zostaną zweryfikowane potrzeby. Rada Gminy ujmie oświetlenie w Dębnicy 

Kaszubskiej. Ustalenia z sołectwem Starnice były takie, że 10 tys. zł dołożą, co też uczynili.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że być może budowa nowych lamp nie będzie konieczna, 

gdyż można sprawdzić możliwość zamontowania oświetlenia zewnętrznego na ścianie świetlicy. 

Niekiedy takie rozwiązania okazują się skuteczne.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy na Osiedlu Północ można 

wkopać linię kablową?  Obecny system oświetlenia nie spełnia swoich wymagań, dlatego też, jak 

już skończy się trwałość projektu, można podłączyć lampy do zasilania kablowego. Aktualnie na 

osiedlu trwają prace związane z budowa drogi, więc przy jednym rozgrzebaniu terenu można 

załatwić sprawę kompleksowo, być później pozostała tylko kwestia podłączenia. 

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że do takich rzeczy potrzebny jest projekt. Zasadne jest 

ułożenia kabla, jednak jest to zbyt wysoki koszt. Energa za jedno przyłączenie lampy kasuje 

około 9 tys. zł, więc te 100 tys. zł poszłoby na kilka punktów.  

Skarbnik M. Malinowski zauważył, że sołectwo Starnice zaplanowało na lampy kwotę 10 tys. zł, 

a na wszystkie inwestycje w sołectwie 924 tys. zł.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zauważył, że szacunkowy koszt lamp wynosi 25 tys. zł, 

z czego sołectwo daje 10 tys. zł.  

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z państwa Radnych ma jakieś 

pytania do sprawozdania? W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnego sprawozdania. 

c)  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny M. Olech poinformował, że komisja spotkała 

się 13 października w celu rozpoczęcia kontroli szkół po reorganizacji. Komisja sprawdzi jak 

reforma wpłynęła na szkoły. W przyszłym miesiącu planowane jest zakończenie kontroli. 

Następnie komisja spotkała się na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy komisja ma wypracowane 

jakieś wnioski, czy zostanie przedstawiona analiza kontroli?  

Radny M. Olech odpowiedział, że wnioski jeszcze nie zostały sporządzone. Pierwsze spotkanie 

było organizacyjne, mające na celu usystematyzowanie tego, czego komisja będzie chciała się 

dowiedzieć od dyrektorów. Trochę z oceną należy się wstrzymać.  

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do sprawozdania? W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnego punktu porządku 

obrad.  

Ad. 8  

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby złożyć interpelację? W związku z brakiem chętnych przeszedł do kolejnego punktu 

porządku obrad.  

Ad. 9 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję przy punkcie wolne wnioski, zapytania 

i informacje.  

Radny W. Leśniewski poinformował, że nie jest pewny czy to przez winę ostatnich intensywnych 

opadów deszczu, czy być może studzienka jest zapchana, ale na skrzyżowaniu ul. Zajęczej zbiera 

się woda. Rozwiązaniem byłoby zamontowanie pompy odsysającej, która nie jest droga, a sprawę 

może załatwić za każdym razem przy opadach deszczu. Obecnie na skrzyżowaniu utworzyło się 



jezioro i brakuje kilku centymetrów, aby przelało się przez krawężnik i zalało mieszkańców 

sąsiadujących z ulicą. Niektórzy kierowcy nie mają świadomości jak poważny jest to problem 

i rozpędzeni wjeżdżają w ten zbiornik tworząc ścianę wody, przez co cierpią przechodnie. Dodał, 

że uważnie słuchał dyskusji o nagrodach przyznanych w szkołach i nie do końca ją rozumie. 

Pieniądze i tak zostałyby przyznane dla nauczycieli, niezależnie od tego czy były zaplanowane, czy 

też nie. Nie podchodziłby do tego, że jest to kogokolwiek duża wina.  

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział na wniosek Radnego informując, że na etapie projektowania 

remontu ul. Zjednoczenia wzięto pod uwagę problem występujący w tym miejscu. Profil drogi 

został tak zaprojektowany, że nadmiar wody będzie odprowadzany do rowu.  

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy jest możliwość stworzenia planu inwestycji?  

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że jeżeli chodzi o oświetlenie na Osiedlu Północ, to 3-4 

słupy są w chodniku, jednak Energa nie zrobi niczego własnym sumptem. Jeżeli chcielibyśmy 

zrobić to we własnym zakresie, to koszt wyniósłby 10 tys. zł za jeden słup. Trzeba by było 

upchnąć kilka rzeczy, a prace idą zgodnie z projektem i obecnie w przyzwoitym tempie. Na 

ul. Sobieskiego miała być położona masa bitumiczna, lecz ze względu na pogodę jest to 

niepewne. Wykonawca podczas prac napotkał przeszkodę w postaci gliny, którą trzeba było 

usunąć. Podczas prac napotykano na kilka takich przeszkód, ale teraz wszystko idzie 

w przyzwoitym tempie. Na ul. Klonowej jest stabilizacja i odwodnienie, na ul. Sosnowej 

odwodnienie. Ciąg pieszo rowerowy będzie szedł przez rondo. Zrobiono eksperyment z dużym 

transportem, który przyjeżdżał na plac budowy. Niestety rondo będzie płaskie, gdyż nie ma 

możliwości, aby długie samochody przejechały przez nie swobodnie. Być może jakiś mały 

element pośrodku ronda się znajdzie, aby kierowcy nie skracali sobie drogi jeżdżąc przez nie.  

Radna B. Sikora oznajmiła, że jakiś element pośrodku powinien być, bo on zwiększy 

bezpieczeństwo na rondzie.  Radna poinformowała, że z gazety Głos Pomorza dowiedziała się 

o trudnościach podczas remontu drogi powiatowej w Gogolewie. Radna zwróciła się z pytaniem 

czy będzie kolejne przesunięcie terminu oddania drogi do użytku? 

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że pierwszy raz o czymś takim słyszy, oficjalnie nic o tym nie 

wie. Wie natomiast, że dużo ekip pracuje na drodze, pracują od rana do wieczora i według Niej 

termin chyba nie jest zagrożony. Jedynym problemem jest projekt, który trochę się zmienia. 

Okazało się, że mieszkaniec zajął pas, ale sprawa jest analizowana. Pomiędzy miejscowościami są 

już pierwsze warstwy asfaltu. Na chwilę obecną problem jest z pogodą.  

Radna W. Masłyk poinformowała, że na zakręcie w Starnicach ciągle występuje problem stojącej  

wody opadowej.  

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że sprawa jest na tyle problematyczna, że Zarząd 

Dróg Powiatowych zorganizuje trójstronne spotkanie w terenie. Asystent Wójta dodał, że 

właściciel sprzętu rolniczego, który zanieczyścił drogę został ukarany mandatem. Jego zdaniem 

jeżeli rolnicy prowadzą dużą działalność rolniczą, to muszą zaopatrzyć się w sprzęt do 

czyszczenia maszyn. Inaczej takie sytuacje będą kończyć się zgłoszeniami na policję i mandatami. 

Przez to zanieczyszczenie autobus wpadł w poślizg i zderzył się z drzewem. Dodał, że słyszał 

o tym, iż pojawiły się plany, aby w oczyszczanie dróg zaangażować strażaków, co nie jest dobrym 

pomysłem.  

Radna I. Kiernicka poinformowała, że ostatnio była zgłaszana potrzeba załatania dziur na 

betonce do Grabina, jednak zgłosi to raz jeszcze. Dodatkowo poinformowała, że droga brukowa 

po opadach deszczu staje się niemalże nie do przejścia ze względu na gromadzące się błoto, które 

jest problemem także przy przepompowni ZGK.  



Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że dziury będą na bieżąco uzupełniane kruszywem. 

Przy obecnej pogodzie tylko tak można załatwić sprawę. Na wiosnę zrobi się pełną naprawę, 

Jednakże trzeba poczekać na osuszenie terenu, bo nie ma sensu wyrzucać kruszywo w dziurę 

pełną wody, gdyż zostanie to rozjeżdżone. Asystent wyraził nadzieję, że mieszkańcy wiedzą o tych 

dziurach i w miarę możliwości będą je omijać. Ekipa remontowa robi tak dużo rzeczy, że nie 

wystarcza na wszystko czasu i niektóre tematy muszą czekać.  

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że o tych dziurach wiadomo od wiosny. Mieszkańcy mają ich 

świadomość, ale są też obcy, którzy o nich nie wiedzą i w nie wpadają. W imieniu swoim 

i wszystkich mieszkańców z tego rejonu poprosił o możliwie najszybsze załatwienie sprawy.  

Radna I. Kiernicka zauważyła, że droga dzieci do szkoły jest tragiczna, przez muldy błota. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

jeszcze zabrać głos? W związku z brakiem chętnych oddał głos mieszkance przybyłej na 

posiedzenie.  

Mieszkanka poinformowała, że nie podoba Jej się sposób załatwienia sprawy zmiany nazw ulic, 

ponieważ odbyło się to bez konsultacji. Rada miała dużo czasu na te zmiany. Wiele osób 

podpisało petycję, aby ulica Zjednoczenia nosiła nazwę ulica Główna. Nie byłoby żadnych 

problemów. Mieszkanka posiada mały sklep i będzie musiała ponieść koszty w związku ze 

zmianą. Jeżeli nazwa jest zmieniana, to chciałby mieć na to wpływ. Na ostatnią chwilę wszystko 

było robione, na nic nie było czasu, nikt nie liczył się ze zdaniem mieszkańców.  

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że czekano do końca, gdyż nie chciano zmieniać 

nazw ulic, a nie było jasnego wykazu do zmiany ulic. Po telefonie z Urzędu Wojewódzkiego 

przystąpiono do działania. 

Mieszkanka poinformowała, że nie wierzy w ten telefon.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że wszystkie rozmowy w urzędzie są nagrywane i można 

ja odtworzyć. Poprosiła aby nie mówić, że urząd kombinuje i kłamie, bo jest to pomówienie, 

za które można ponieść odpowiedzialność.  

Mieszkanka poinformowała, że na wniosek Pani Kuśmierczyk, która podpisała protest do 

1 września rada miała czas na podjęcie uchwały. Uchwalona została 27 września, więc jest 

nieprawomocna, jest po czasie. Można to zrobić jeszcze raz.  

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że osobiście rozmawiał z Panem Markiem Szykutem 

Kierownikiem Zamiejscowego Oddziału Nadzoru i Kontroli. Rozmowa dotyczyła obowiązku 

gminy co do zmiany nazw ulic. W tej rozmowie zadano pytanie „Czy samodzielnie podejmie się 

decyzje o zmianie nazw ulic, które są sprzeczne z ustawą, czy też Urząd Wojewódzki ma to 

wykonać zarządzeniem zastępczym?”. Wybrano opcję korzystniejszą, gdyż mamy wpływ na 

nazwy ulic. Ten telefon miał miejsce w okolicy połowy września. 

Mieszkanka poinformowała, że powinno ogłosić się plebiscyt w Internecie, aby ulica nie nazywała 

się tak kościelnie. 

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zgłaszanie chęci wypowiedzi i nie wypowiadanie 

się w trakcie wypowiedzi osoby będącej przy głosie. 

Radny W. Leśniewski poinformował, że propozycji było kilka i mówiąc szczerze tej postaci nie 

znał. Nie był za tą nazwą, dlatego że nie wiedział o kogo chodzi. Później dowiedział się, że 

w czasie okupacji był oficerem AK, prowadził małą plebanię na wschodzie, przechowywał na niej 

rodzinę żydów. Był to pierwszy proboszcz w naszej wsi.  

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił Mieszkankę o umożliwienie dokończenia 

wypowiedzi Radnego.  



Radny kontynuował i oznajmił, że wydawało się, że jest to dobry pomysł uhonorowanie lokalnej 

osoby. To kierowało radnymi, nic więcej. 

Mieszkanka poinformowała, że na spotkaniu radnych padła propozycja ul. Głównej. Powinno się 

to skonsultować z mieszańcami. Mieszkanka zwróciła się z pytaniem czy były ogłoszenia 

o konsultacjach, jakiekolwiek informacje na ten temat? 

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o spokój i odpowiedział, że informacja widniała 

przez tydzień czasu. Odkąd na komisjach wspólnych Radni spotkali się w przedostatnią środę 

miesiąca, to od tego czasu w Biuletynie Informacji Publicznej była informacja o projekcie 

uchwały odnośnie zmiany nazw ulic.  

Mecenas J. Mielnik oznajmił, że zarządzanie nazwami ulic jest kompetencją rady i radnych, 

w zakresie objętym zmianami nazw ulic nie ma wymogu przeprowadzania konsultacji. Rada 

mogłaby konsultacje zarządzić, niemniej jednak, gdyby je przeprowadzono, nie byłaby związana 

opinią. Pewnie byłoby to słuszne, sądząc po reakcji mieszkanki, jednak to czy ulica nazywa się 

ul. Główną, Zjednoczenia czy jeszcze inaczej, nie zmienia tego, że w odpowiednim trybie nazwa 

musiała być zmieniona i jakieś koszty związane ze zmianą adresowania trzeba będzie ponieść. 

Dodatkowo mylne jest to, że trzeba będzie wymienić pieczątki. W Polsce nie ma wymogu 

posiadania przez przedsiębiorców jakichkolwiek pieczęci.  

Mieszkanka zwróciła się z pytaniem co ma teraz zrobić Pani, która miesiąc temu założyła 

działalność, poniosła koszty na wszystkie wizytówki i reklamy i teraz mają iść do kosza. 

Mecenas J. Mielnik poinformował, że wymóg ustawowy jest wymogiem ustawowym i Rada 

Gminy go wykonała. 

Mieszkanka zwróciła się z pytaniem czy można zwracać się o rekompensatę poniesionych 

kosztów?  

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że ustawodawca narzucił taki obowiązek, 

zmiany weszły w drodze uchwały. 

Randa R. Rejkowicz poprosiła o nie obrażanie i nie wyzywanie Radnych.  

Radny R. Cech poinformował, że gdyby nazwa ulicy została zmieniona na ul. Główną to i tak 

Pani poniosłaby koszty. W przypadku zniesienia linii nr 11 dużo osób o tym wiedziało, ludzie 

potrafili się zainteresować, a tu nie było takiego odzewu.  

Mieszkanka poinformowała, że gdyby informacja została zamieszczona na Facebooku, to każdy 

by o tym wiedział. 

Mecenas J. Mielnik oznajmił, że Facebook nie jest miejscem publikacji czy informacji gminy. Rada 

Gminy i Urząd Gminy ma swoją stronę internetową. Nie trzeba się ograniczać do Facebooka.  

Przewodniczący Rady K. Badowski dodał, że nie wszyscy mają Facebooka i też ludzie mieliby 

pretensje, że nie wiedzieli o niczym, informacja nie była podana w innej formie. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki w gwoli uświadomienia mieszkanki poinformował, że 

Radni byli przeciwnikami zmiany jakiejkolwiek ulicy w Gminie. Rozmawiano na komisjach 

wspólnych, że Radni są poniekąd przymuszani do zmiany. Stano na stanowisku, że 

ul. Zjednoczenia to nie jest to zjednoczenie z 1948 r., że ulica Sawickiej to nie tej Hanki Sawickiej, 

bo to tylko ul. Sawickiej. Takie było stanowisko Pani Wójt i Radnych. Nie chciano mieszkańców 

narażać na problemy z tym związane. Koszty są minimalne, bo zgłoszenie w urzędzie skarbowym 

wymaga złożenia bezpłatnej deklaracji, zgłoszenie informacji w ZUS-ie i w Starostwie też nic nie 

kosztuje. Dowód rejestracyjny samochodu, z tego względu, że do 30 września zmieniono nazwę 

ulicy w ramach ustawy dekomunizacyjnej, będzie wymieniony bezpłatnie. Koszty są przez Panią 

zawyżane. Sam prowadzi działalność gospodarczą i może nazwę firmy wpisać długopisem i też 



będzie to ważne. Wyrabia się pieczątkę, gdyż jest to szybszy sposób. Osobiście proponował 

nazwę „ulica Główna” jako ten główny ciąg, miał na myśli wtedy drogę 210, a odnogi z własnymi 

nazwami. Do Rady Gminy wpłynął listy z konkretnym wskazaniem nazwy ulicy. Początkowo nie 

wiedział kim była ta postać. Po zapoznaniu się z nią, dowiedział się, że ksiądz został wyróżniony 

medalem Sprawiedliwy Wśród Narodów Świata. Ta postać była tutaj, wczytując się w życiorys 

uważa, że lepiej jest uhonorować własną postać, niż kogoś nam obecnego. Gdyby nie podjęto 

uchwały do 30 września wojewoda i tak zmieniłby nazwę ulicy, ale mógłby nadać nazwę 

„miesięcznicy smoleńskiej” i nic do tego by nam nie było. Radnym lepiej było uszanować kogoś 

z naszego rejonu, kogoś kto pomógł mieszkańcom. Powinniśmy być z tego dumni, że taka nazwa 

została nadana, nie powinniśmy się tego wstydzić.  

Mieszkanka poinformowała, że według Niej Rada Gminy nie szanuje zdania mieszkańców, 

dodała, że zostanie to rozliczone przy następnych wyborach, po czym opuściła sesję.  

Radny M. Olech poinformował, że szkoda że przyszła na posiedzenie tylko jedna osoba. Nazwa 

ulicy była wolą mieszkańców, nikt nie nadał jej samowolnie. Szkoda, że mieszkańcy nie chcieli 

brać udziału we wcześniejszych rozmowach, na spotkaniach sołeckich itp. Pewne koszty będą 

poniesione, a wszystkie koszty poniesione przez firmę można odzyskać. 

Radna B. Sikora oznajmiła, że z tego należy wyciągnąć wnioski. Nie chodzi o to, aby dzielić 

mieszkańców, ale o to aby łączyć. Na stornie powinna znaleźć się informacja z kilkoma 

propozycjami. Powinno się stworzyć możliwość wypowiedzi.  

Asystent Wójt K. Żukowski dodał, że być może w nazwie ulicy zabrakło przedrostka „kapitana 

księdza Antoniego Kani”. Ksiądz został nagrodzony za pomoc rodzinom żydowskim, ale wiemy 

też, że zajmował się przeprowadzaniem oficerów brytyjskich do Węgier. Wiedza na Jego temat 

jest mała.  

Pani Wójt I. Warkocka zadeklarowała, że w następnych Wieściach Gminnych ukaże się artykuł.  

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że jeżeli chodzi o komisje wspólne to zostaną one 

zorganizowane dla celów oświaty i opiniowania materiałów na sesję. Można na jednym 

posiedzeniu zrobić opinię budżetu i oświatę. 

Skarbnik M. Malinowski zaproponował, aby budżet na 2018 rok podjąć na sesji styczniowej. 

W ten sposób po zakończeniu roku będzie się miało pełne informacje o ewentualnej nadwyżce 

czy deficycie, być może znajdą się wolne środki. Uchwalanie budżetu w grudniu powoduje 

konieczność znaczącej poprawki budżetu. 15 listopada wójt przedstawia projekt budżetu, 

następnie do 30 listopada musi być pełna opinia na temat budżetu.  

Przewodniczący Rady K. Badowski zaproponował aby komisje wspólne odbyły się 15 listopada, 

aby Pani Jadwiga przyszła i przedstawiła pełną wiedzę funkcjonowania budżetu oświaty. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że po rozmowach z Panem 

Przewodniczącym stwierdzili, że takie spotkanie się przyda. Ostatnie komisje wspólne pokazały, 

że Radnym brakuje wiedzy w tym zakresie i jest trochę wątpliwości odnośnie języka kaszubskiego. 

Radni chcą najpierw poznać zasady funkcjonowania i przyznawania środków na język kaszubski.  

Radna B. Sikora zaproponowała żeby komisje wspólne trwały 4-5 godzin, gdyż dla Niej 

problemem jest opuszczać kolejny dzień w pracy.  

Ustalono, że komisje wspólne Rady Gminy odbędą się 22 listopada 2017 r. o godz. 9:00. Na tym 

posiedzeniu zostaną omówione zasady działania i funkcjonowania przyznawania dotacji, projekty 

uchwał i sprawy bieżące. Dyrektorzy szkół zostaną zaproszeni na godzinę 13:00.  

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jeszcze jakieś pytania? Wobec braku zgłoszeń przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 



Odpowiedzi na wnioski i pytania zostały udzielone w trakcie sesji, bezpośrednio po ich złożeniu. 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady K. Badowski o godzinie 12:26 zamknął sesję Rady Gminy Dębnica 
Kaszubska po wyczerpaniu porządku obrad. 
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